
 

 Comissió seguiment CASC ANTIC 
 
 

Data: 13 d’Octubre de 2022 

Lloc:  Centre Cívic Convent Sant Agustí 

Hora:  18:30h 

Assistents: 

Presidenta:  

      

Consellers: 

Andrés Perez( Bcn Comú - Conseller Casc Antic);; Julia Barea (C's); Jordi Callejo (ERC), Mª José 
Chacón (PDeCAT). 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Natàlia Matesanz (Tdb-CascAntic) 

Assistents representants d’entitats: 

J. Jové (Fundació Comtal); A. Capdevila (Esquitx), A. Almirall (Casal de Barri); M. Amenedo (CSPA)   

Veïnat a títol individual:  

A. Burgos 

Ordre del dia: 

01. Proposta Contingut proper Consell de Barri del Casc Antic del 15 de novembre de 2022: 

- Punt Informatiu:  

- Punt Deliveratiu/Monogràfic:    Pla d'Usos Ciutat Vella 

 03. Torn obert de paraula per recollir propostes i/o recolzament a la proposta inicial.   

 

Es pot consultar l'acta del consell de barri anterior a:  

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/actes/acta_cb_casc_antic_
31_maig22.pdf 

 

  

Desenvolupament de la sessió: 

- El conseller dona la benvinguda als membres de la comissió de seguiment. 

Acta de: 



 

  
- S’informa que des de l’equip de govern es porta la proposta de poder tractar la modificació 

del Pla d’Usos de Ciutat Vella, que és el que regula les llicències de les activitats comercials 
i tota l’activitat relacionada amb el turisme i l’oci nocturn. La darrera modificació és del 2018. 
El pla d’usos pot regular de cada al futur, no és retroactiu ni pot treure llicències prèvies. 
Es proposa la modificació perquè l’activitat econòmica ha canviat. Es planteja: 

 Reduir/limitar l’atorgament de llicències a supermercats 
 Possibilita l’obertura de teatres/cinemes (activitats relacionades amb la cultura) 

Aquestes modificacions han de passar per òrgans de participació. Tot i que no està 
descartat que es pugui plantejar en un altre espai de participació, trobem interessant portar-
ho a un espai veïnal com el consell de barri. 

 
03 TORN OBERT DE PARAULA 

 
- J.J. recorda els temes que han quedat pendents de tractar: 

 
 INFANCIA 
 GENT GRAN - tractat 
 NETEJA - tractat 
 VIA LAIETANA 
 SOLAR DELS JUTJATS 
 SOROLL 
 PDE - tractat 

 
- A.A. planteja poder tractar el tema de la MOBILITAT, ja que es un tema transversal a 

moltes coses: obres que afecten a la circulació, espais que estan ocupats per 
transportistes (pou de la figuera, Allada Vermell). No està resolta la distribució de 
mercaderies, també les entrades i sortides de cotxes en intervencions policials. 
És un tema que interpel·la a Gent gran, Infància, obres... 

A.P.: Podem fer retorn del Pla de Mobilitat, que es va treballar als espais de participació. 

- A.A. a part del pla de mobilitat, accions per practiques no regulades 

A.P. Hi haurà accions per control en la distribució de mercaderies.  

- J.J. La DUM de ta. Caterina només són 8 places no n’hi ha suficients. A causa de les 
obres de via laietana, c/ sant Pere més alt i c/ amadeu vives s’hi va en contra 
direcció. 

- A.B: La situació ha empitjorat, no hi ha control. 

A.P. el Pla de Mobilitat, regula això, horaris i formes de control. El Pla de Mobilitat s’anirà 
aplicant amb diferents mesures. 

Al CB podeu explicar i exposar situacions que es donen i previsió de conflictes. 

- M.A: tema CANNÀBIQUES 



 

A.P: des de febrer, ha canviat la regulació i espais privatius on fumar, s’han acabat. Ara són 
espais de formació, si GUB detecta que es consumeix s’obre expedient. Les llicencies es 
donen com a espais de formació/divulgació, no de consum. 

- A.B. hi ha captadors al c/Freixures, a c/Sant Pere més Alt, a les Rambles. 

A.P: podem tractar com a punts informatius: 

- Jaume Giralt, 7: s’ha comprat l’edifici i es faran les adjudicacions. 

- Pla d’Acció del Pou 

- solar dels Jutjats: 

MJ Ch. Exposa que allà hi havia d’anar els jutjats que hi ha a la ciutat de la justícia, però no hi 
ha sala gran per a fer multi-judicis. És el que hi ha previst fer al solar. S’estava en converses 
per construir espai judicial (sala gran) i equipaments amb habitatge dotacional. No hi ha 
previsió de temps ni pressupost. 

A.P. s’ha obert la possibilitat de construir-hi el CAP, perquè salut si que té pressupost. 

- A.C es va tractar a la XICA poder parlar amb infants que han passat per 
desnonaments per veure possibilitats. ECAS informa que hi ha famílies que arriben a 
Arrels, que no han estat vinculades a S. Socials.  
El tema dels desnonaments és molt flagrant, poder tenir testimonis de joves/infants 
sobre el que han passat per ajustar el que podem fer les entitats. 

A.P. Qualsevol entitat ha d’orientar a les famílies en aquestes situacions a S. Socials. No s’ha 
definit un protocol d’actuació en aquestes situacions. Són projectes de serveis socials. En un 
futur podem tractar el tema dels desnonaments amb el Sindicat. 

- A.B. el tema del INCIVISME 
- M.A el tema del incivisme es podria solventar amb càmeres, també es pot parlar 

del INCIVISME – GOSSOS. 

S’Acorda tractar el tema: modificació Pla d’Usos Ciutat Vella 

En el punt informatiu: 

- Retorn Pla de Mobilitat (4 titulars: càrrega i descàrrega) amb torn obert de paraula 
per recollir aportacions, idees, problemàtiques. 

- Solar Jutjats 
- Habitatge dotacional Mestres Casals Martorell. 
- Pla d’Acció del Pou de la Figuera 

 

 

 



 

Temes pendents:  

- proposta Serveis Socials: projecte DESNONAMENTS 
- CIVISME / INCIVISME 

 

 Es tanca sessió a les 19:45h.  


